
PROTOKÓŁ Nr X/19
z obrad sesji Rady Miejskiej w Chodczu

odbytej w dniu 28 maja 2019 roku.

           W obradach sesji uczestniczyło 13 radnych oraz:
Burmistrz Chodcza – Jarosław Grabczyński
Radca Prawny – Dorota Grabczyńska
Skarbnik Miasta i Gminy – Danuta Nowakowska 
Kierownik MGOPS – Katarzyna Jóźwiak

a także sołtysi.

Proponowany  porządek  obrad.

1. Otwarcie.
- stwierdzenie prawomocności obrad,
- przyjęcie porządku obrad,
- przyjęcie  protokołu  z  poprzedniej sesji,

2.  Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie  międzysesyjnym.
- przedłożenie informacji przez  Burmistrza Chodcza,
- dyskusja,

3.  Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie  
      międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji.
       -  dyskusja,
4. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze       
     sprawozdaniem  wykonania budżetu Miasta i Gminy Chodecz  za rok 2018 oraz udzielenie
     absolutorium Burmistrzowi Chodcza  za rok 2018.
       -   przedstawienie raportu o stanie gminy – Burmistrz MiG,
       -  podjęcie  uchwały w sprawie  udzielenia  wotum zaufania  Burmistrzowi  Chodcza

Nr X/63/19,
       -   przedłożenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu
          Miasta i Gminy Chodecz  za 2018r. - Skarbnik MiG,
       -   opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania  budżetu        
           Miasta i Gminy Chodecz – Skarbnik MiG,
       -   opinia Komisji Rewizyjnej  o  wykonaniu budżetu  Miasta i Gminy Chodecz
           i wniosek o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Chodcza - P. Tomasz Łuczak,
       -   opinia RIO o wniosku Komisji Rewizyjnej – P. Przewodnicząca,
       -   dyskusja,
       -   podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze      
            sprawozdaniem wykonania budżetu Miasta i Gminy Chodecz za 2018r.
            Nr  X/64/19,
       -   podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej   Nr X/65/19,
       -   głosowanie jawne,
       -  odczytanie protokołu Komisji Skrutacyjnej,   
       -   podjęcie uchwały w sprawie  udzielenia  Burmistrzowi  Chodcza  absolutorium
z  wykonania budżetu za 2018 rok,   Nr X/66/19,                                    



5.    Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie  uchwalenia budżetu Miasta i Gminy   
Chodecz na rok 2019.
       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie  - P. Skarbnik MiG,
       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów,
       -     dyskusja,
       -    podjęcie uchwały Nr  X/67/19,
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej
Miasta i Gminy Chodecz na lata 2019-2033.
       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie  - P. Skarbnik MiG,
       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów,
       -     dyskusja,
       -     podjęcie uchwały Nr  X/68/19,
7.  Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia ośrodka wsparcia Klub Seniora w Chodczu na
terenie Miasta i Gminy Chodecz i połączenia go z Miejsko Gminnym Ośrodkiem Pomocy
Społecznej w Chodczu.
       -  przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie  - P. Kierownik MGOPS Katarzyna
Jóźwiak,
       -     opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska,
       -     dyskusja,
       -     podjęcie uchwały Nr  X/69/19,
8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za
pobyt  w  Klubie  Seniora  w  Chodczu  oraz  szczegółowych  warunków  częściowego  lub
całkowitego zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania.
       -  przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie  - P. Kierownik MGOPS Katarzyna
Jóźwiak,
       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów,
       -     dyskusja,
       -     podjęcie uchwały Nr  X/70/19,
9.  Interpelacje i zapytania  radnych.
10.  Sprawy bieżące  i  wolne wnioski.
11.  Zakończenie  obrad  sesji.

Ad.1 Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.

    W sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Chodecz przy ul. Kaliskiej 2 o godz.10:00
Przewodnicząca Rady Miejskiej  w Chodczu – Pani  Anna Twardowska dokonała otwarcia
obrad X sesji Rady Miejskiej w Chodczu. Powitała radnych oraz pozostałe osoby obecne na
sali. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, iż w obradach sesji uczestniczy 13 radnych na
stan ustawowy 15 radnych, wobec powyższego obrady dzisiejszej sesji są prawomocne do
podejmowania  uchwał.  Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  przeszła  do  następnego  punktu
porządku obrad i przedstawiła proponowany porządek obrad. Poddała porządek obrad sesji
pod głosowanie. Za przyjęciem porządku obrad głosowało 13 radnych, przeciw 0, wstrzymało
0, porządek został przyjęty. 
         Przewodnicząca odczytała przyjęty porządek obrad i stwierdziła, iż Rada Miejska
będzie  obradowała  według  przyjętego  porządku  obrad.  Następnie  przekazała,  iż  protokół
z obrad IX sesji został sporządzony, był wyłożony do wglądu, każdy zainteresowany miał



możliwość  zapoznania  się  z  protokołem  w  biurze  rady.  Protokół  został  poddany  pod
głosowanie.  Za  przyjęciem  protokołu  Nr  IX/19  głosowało  13  radnych,  przeciwnych  0,
wstrzymujących 0. Przewodnicząca Rady stwierdziła, iż protokół z poprzedniej sesji został
przyjęty 13 głosami za.

Ad.2 Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.

    Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska poprosiła Burmistrza Chodcza
o przedłożenie sprawozdania z działalności międzysesyjnej. Burmistrz udzielił informacji, iż
w okresie  międzysesyjnym odbył  wiele  spotkań związanych  z  funkcjonowaniem  Urzędu
Miasta i Gminy Chodecz,  między innymi:
 - spotkania w Starostwie Powiatowym, które dotyczyły głownie inwestycji drogowych na
terenie naszej gminy. Procent dofinansowanie na budowę dróg jest uzależniony od dochodu
na jednego mieszkańca. Dofinansowanie wynosi 60%. Nie znamy daty podpisania umowy,
prawdopodobnie będzie to w najbliższych kilku miesiącach. Czas realizacji  od podpisania
umowy wynosi 12 miesięcy. 
- spotkania w Starostwie Powiatowym, w ramach obszaru rozwoju społeczno-gospodarczego,
do którego należy gmina Chodecz – zostały w Starostwie uwolnione środki na tzw. projekty
społeczne kwota około 470 tys. zł. Gmina Chodecz będzie wnioskowała o te środki, które
będą  przeznaczone  na  funkcjonowanie  obiektu  przy  ul.  Ogrodowej  tzw.  Dom  Kultury.
Konkursy  będą  ogłaszane  w  końcówce  tego  roku,  a  środki  do  wykorzystania  w  roku
2020,2021 i 2022.
-  trwają  trzy  duże  budowy:  modernizacja  targowiska  miejskiego-  termin  zakończenia  tej
inwestycji  to lipiec 2019r.,  remont obiektów sportowych - na ukończeniu jest  remont hali
sportowej, boisko do beach soccera jest już ukończone i oddane do użytku, przed nami jest
jeszcze remont stadionu miejskiego i dokończenie budowy boiska trawiastego przy Szkole
Podstawowej – termin zakończenia inwestycji lipiec 2019r. oraz przebudowa drogi gminnej
w Brzyszewie prawie 4 km, poza asfaltem większość prac jest praktycznie zakończona. 
- spotkanie z marszałkiem Piotrem Całbeckim i starostą Romanem Gołębiewskim w sprawie
przebudowy drogi  wojewódzkiej  nr  296 –  niestety żadne konkretne  deklaracje  nie  padły,
natomiast  w  połowie  czerwca  jest  planowane  spotkanie  w  Starostwie  Powiatowym  we
Włocławku  z  przedstawicielami  Urzędu  Marszałkowskiego  odpowiedzialnymi  za  drogi
wojewódzkie oraz z  samym Marszałkiem. Inicjatorem tego spotkania będzie Pan Starosta
Włocławski Roman Gołębiewski, który zaprosi wszystkich radnych, wójtów i burmistrzów
z  wszystkich  gmin,  które  przylegają  do  tych  dróg  wojewódzkich,  które  maja  być
przebudowywane. Radni zostaną poinformowani o terminie tego spotkania. 
-  odbył  się  w  mieście  III  Powiatowy  przegląd  orkiestr  dętych  –  wystąpiło  8  orkiestr,
zachęcamy wszystkich mieszkańców do uczestniczenia w tego typu iventach.       
Dyskusji nie było. Przewodnicząca zadała pytanie odnośnie numeracji przeglądów orkiestr,
czy powiatowe są oddzielnie liczone z naszymi gminnymi.  Udzielono odpowiedzi, że teraz
odbyły się III Powiatowe a w przyszłym roku będą V gminne. Na tym zakończono. Więcej
pytań nie było.



Ad.3 Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie  
      międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji.

    Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  poprosiła  Przewodniczących  Komisji  stałych   o
przedłożenie sprawozdań ze swych posiedzeń w okresie międzysesyjnym.              

1) Członek Komisji Rewizyjnej – radny Sikorski Adam  przedstawił, iż Komisja w okresie
międzysesyjnym nie obradowała.

2) Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – radny Makowiecki Grzegorz przedstawił,
iż Komisja w okresie międzysesyjnym nie obradowała.

3) Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu – radny Jerzy Stempczyński
przekazał  iż  w  okresie  międzysesyjnym  Komisja  odbyła  jedno  posiedzenie,  tematyka
dotyczyła  kilku  spraw  m.in.  pozytywnie  zaopiniowano  arkusze  organizacyjne  Szkoły
Podstawowej i Przedszkola Samorządowego. W przedszkolu mamy 175 miejsc, na nowy rok
szkolny do przedszkola będzie przyjętych 151 dzieci, mamy 19 nauczycieli i 9 osób obsługi.
Jeśli chodzi o Szkołę Podstawową to mamy 50 nauczycieli – 1 stażysta, 1 kontraktowy, 16
mianowanych, 32 dyplomowanych praz 14 pracowników obsługi. Planuje się, że naukę w
nowym  roku  szkolnym  rozpocznie  389  uczniów.  Rozpatrzono  pismo  od  Związku
Nauczycielstwa Polskiego odnośnie  wypłaty wynagrodzenia za czas  strajku – opinia  była
negatywna.  

4) Przewodniczący Komisji  Rolnej  i  Infrastruktury Technicznej  – radny Wiesław Feliniak
przekazał iż w okresie międzysesyjnym Komisja nie obradowała. 

5) Przewodniczący Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska – radna Ewa Kwiatkowska
przekazała iż w okresie międzysesyjnym Komisja nie obradowała. 

6) Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – radny Łuczak Roman przekazał, iż
w okresie międzysesyjnym Komisja nie obradowała. 

Dyskusji nie było.

Ad.4 Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze       
sprawozdaniem  wykonania  budżetu  Miasta  i  Gminy  Chodecz  za  rok  2018  oraz
udzielenie absolutorium Burmistrzowi Chodcza  za rok 2018.

    Przewodnicząca poprosiła Burmistrza o przedstawienie raportu o stanie Miasta i Gminy
Chodecz w roku 2018r.  Burmistrz na wstępie zaznaczył, że raport ten ma dokładnie 58 stron.
Na dzisiejszej  sesji  omówi informacje najważniejsze i  kluczowe.  Obowiązek opracowania
raportu o stanie gminy za rok poprzedni wprowadza ustawa z dnia 8 marca 1990 r.                 o
samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2019 r. poz. 506 z późn. zm.).
„Art.28aa.1. Wójt co roku do dnia 31maja przedstawia radzie gminy raport o stanie gminy.
2.Raport obejmuje podsumowanie działalności wójta w roku poprzednim, w szczególności
realizację  polityk,  programów  i  strategii,  uchwał  rady  gminy  i  budżetu  obywatelskiego.
Miasto i Gmina Chodecz położona jest na obszarze Pojezierza Wielkopolsko-Kujawskiego, w
obrębie mniejszej, wydzielonej jednostki jaką jest Pojezierze Chodeckie. 
Miasto i Gmina Chodecz to gmina miejsko-wiejska położona w południowej części powiatu
Włocławskiego. Zajmuje obszar o powierzchni 122 km2 (1 km2 miasto i 121 km2 gmina), co
stanowi 8,27% powierzchni powiatu włocławskiego i plasuje ją na 6 miejscu pod względem



wielkości wśród gmin powiatu włocławskiego. Gmina Chodecz sąsiaduje z gminami Choceń,
Lubień Kujawski, Przedecz (woj. wielkopolskie), Dąbrowice (woj. łódzkie), Izbica Kujawska,
Boniewo.  Pod  względem  administracyjnym  obszar  gminy  dzieli  się  na  miasto  Chodecz
i 20 sołectw oraz 47 miejscowości. Kolejny punkt to realizacja polityk, programów i strategii.
W gminie w 2018 r. obowiązywały następujące dokumenty strategiczne: 
1) Strategia Rozwoju Gminy Chodecz na lata 2015-2022,
2) Lokalny Program Rewitalizacji Miasta i Gminy Chodecz na lata 2017 – 2023,
3) Plan Gospodarki Niskoemisyjnej dla Miasta i Gminy Chodecz,
4) Strategia rozwiązywania problemów alkoholowych,
5) Program współpracy z organizacjami pozarządowymi na 2018 r.,
6) Gminny Program przeciwdziałania  przemocy w rodzinie  oraz ochrony ofiar  przemocy

w rodzinie na lata 2017 – 2022,
7)   Miejscowe Plany Zagospodarowania Przestrzennego, 
8)   Studium uwarunkowań i zagospodarowania przestrzennego Miasta i Gminy Chodecz.
Finanse  gminy  -  Planowany  budżet  Miasta  i  Gminy  Chodecz  został  przyjęty  uchwałą
Nr XXXVIII/243/2017 Rady Miejskiej w Chodczu z dnia 28 grudnia 2017 r. i z chwilą jego
uchwalenia wynosił: po stronie dochodów 37.992.739,00zł.,  po  stronie  wydatków
46.411.373,00 zł. W toku wykonywania budżetu uchwałami Rady Miejskiej w Chodczu oraz
Zarządzeniami Burmistrza  Chodcza dokonano szeregu zmian w planie  po stronie dochodów
i wydatków, przychodów i rozchodów budżetu. Ostatecznie plan określony w budżecie Miasta
i  Gminy  Chodecz  na  dzień  31  grudnia  2018r.  kształtował  się  następująco  :  dochody
41.720.595,01  zł,  wydatki   52.139.229,01  zł.  W  ramach  funduszu  sołeckiego,
wyodrębnionego w gminie, zrealizowano wydatki na łączną kwotę 320 100,80 zł. W 2018
roku w gminie funkcjonowała jedna spółka komunalna: Zakład Gospodarki Komunalnej Sp. z
o.o., którego 100% udziałowcem jest Gmina Chodecz. 
Stan zatrudnienia na koniec 2018 roku wynosił 27 osób, w przeliczeniu na pełne etaty – 25,1.
Przeciętne zatrudnienie w 2018 roku wynosiło 29,08 etatów (spółka zatrudniała sezonowo
osoby  na  podstawie  umów  cywilno-prawnych  w  związku  z  koniecznością  wykonywania
w sezonie letnim usług budowlanych i wodnokanalizacyjnych oraz dowozem dzieci do szkół).
Zakład Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. eksploatował w 2018 roku:
1) sieć wodociągową na terenie gminy obejmującą:

 Stacja Uzdatniania Wody w Chodczu - uruchomiona została w 1984 roku, a w latach
2017-2018  przeprowadzono  modernizację  polegającą  na  wymianie  urządzeń
technologicznych  i  budowie  studni  głębinowej.  Obecnie  eksploatowane  jest  5
odwiertów głębinowych;  3a,  4,  5a,  6 i  7.  Studnie,  łącznie wydobyły w 2018 roku
około 141 tys. m3 wody.

 Stacja Uzdatniania Wody w Mstowie - uruchomiona została w 2000 roku. Obecnie
eksploatowane są 2 odwierty głębinowe; nr 1 i 2. Studnie, łącznie wydobyły w 2018
roku około 102 tys. m3 wody.

 Stacja Uzdatniania Wody w Pyszkowie - uruchomiona została w 2005 roku. Obecnie
eksploatowane są 2 odwierty głębinowe; nr 1 i 2. Studnie, łącznie wydobyły w 2018
roku około 89 tys. m3 wody.

 Sieć  wodociągową  długości  -  eksploatowana  sieć  wodociągowa  długości  155,2
kilometrów wykonana jest z rur PCW średnicy od 90 do 225 mm i obejmuje 1385
przyłączy wodociągowych.

2) oczyszczalnię  ścieków  wraz  z  kanalizacją  -  Miejsko-Gminna  Oczyszczalnia  Ścieków
uruchomiona została w 1994 roku. Pierwszą modernizację zrealizowano w 2005 roku, a w
latach  2017-2018  przeprowadzono  kolejną,  polegającą  na  wymianie  urządzeń
technologicznych. Obecnie oczyszczalnia może oczyszczać 390 m3  ścieków na dobę, w
roku 2018 przyjęła  i  oczyściła  89 tys.  m3  ścieków.  Odbierane są ścieki  z  miasta  oraz



osiedla Chodeczek, sieć kanalizacyjna ma długość 14,2 km odbiera ścieki z 420 przyłączy
kanalizacyjnych;

3) składowisko odpadów w Mielnie  -  zbiórkę odpadów z terenu gminy prowadzi  Zakład
Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. Działalność realizowana jest taborem specjalistycznym
na który składają  się  następujące  samochody:  Jelcz  325,  Volvo FL 6,  Volvo FL 618,
Scania Pl 70, WV Transporter, Nissan. Do 2013 roku odpady komunalne były składowane
na  Składowisku  Odpadów  Komunalnych,  które  obecnie  przyjmuje  jedynie  wybrane
rodzaje odpadów, bez komunalnych. Przewidywany okres zakończenia eksploatacji 2022
rok.  

W 2018 roku w Gminie funkcjonowały następujące jednostki organizacyjne:
1) SZKOŁA  PODSTAWOWA  im.  TADEUSZA  KOŚCIUSZKI  W  CHODCZU

ul. Waryńskiego 20,
2) PRZEDSZKOLE SAMORZĄDOWE W CHODCZU ul. Waryńskiego 16, 
3) ŻŁOBEK SAMORZĄDOWY W CHODCZU ul. Waryńskiego 16, 
4) MIEJSKO-GMINNA BIBLIOTEKA PUBLICZNA W CHODCZU ul. Waryńskiego 16,
5) MIEJSKO-GMINNY OŚRODEK POMOCY SPOŁECZNEJ, ul. Kaliska 2.
Na koniec 2018 roku liczba mieszkańców Miasta i  Gminy Chodecz wynosiła 6 045 osób,
z czego 54 osoby były zameldowane na pobyt czasowy. W stosunku do roku poprzedniego,
liczba mieszkańców gminy zmniejszyła się o 58 osób, co potwierdzają dane poniżej:
 2018 r. – 6 045 osób, w tym: stali: 5991 osób i czasowi: 54 osoby; 3 030 kobiet; 1 830

mieszkańców miasta,
 2017 r. – 6 103 osoby, w tym: stali: 6 052 osób i czasowi: 51 osoby; 3 056 kobiet; 1 839

mieszkańców miasta,
 2016 r. – 6 161 osób, w tym: stali: 6 118 osób i czasowi: 43 osoby; 3 090 kobiet; 1 860

mieszkańców miasta,
 2015 r. – 6 239 osób, w tym: stali: 6 181 osób i czasowi: 58 osoby; 3 126 kobiet; 1 870

mieszkańców miasta,
 2014 r. – 6 254 osób, w tym: stali: 6 171 osób i czasowi: 83 osoby; 3 110 kobiet; 1 863

mieszkańców miasta.
Zadania Gminy z zakresu pomocy społecznej realizuje Miejsko Gminny Ośrodek Pomocy
Społecznej  w Chodczu,  który jest  budżetową jednostką  organizacyjną  powołaną  Uchwałą
Nr XXXI/109/93 Rady Gminy i Miasta w Chodczu z dnia 15 kwietnia 1993r., która działa
w  oparciu  i  o  Statut  i  Regulamin  Organizacyjny  Miejsko  Gminnego  Ośrodka  Pomocy
Społecznej w Chodczu. W ramach pomocy społecznej w 2018 roku zrealizowano:
1) świadczenia materialne: zasiłki stałe, zasiłki okresowe, zasiłki celowe pieniężne;
2) wynagrodzenie dla opiekuna osoby częściowo ubezwłasnowolnionej;
3) usługi opiekuńcze dla  osób samotnych, starszych, schorowanych czy niepełnosprawnych.

W 2018 roku opiekunki środowiskowe niosły pomoc 17 rodzinom, docierając w różne
zakątki  gminy Chodecz niezależnie od pogody. Dla niektórych z tych osób były jedynymi
osobami, które o nie dbają i o nich pamiętają, na które z niecierpliwością oczekują;

4) specjalistyczne usługi opiekuńcze dla osób z zaburzeniami psychicznymi – w 2018 roku
pomocą  objęto  3  niepełnosprawnych  dzieci,  którym  przyznano  specjalistyczne  usługi
opiekuńcze  w  zakresie  rehabilitacji  fizycznej  i  usprawniania  zaburzonych  funkcji
organizmu  w  zakresie  nieobjętym  przepisami  ustawy  z  dnia  27  sierpnia  2004  r.  o
świadczeniach opieki zdrowotnej finansowanych ze środków publicznych;

5) działania na rzecz poprawy funkcjonowania osób i rodzin w środowisku społecznym;
6) poradnictwo i interwencja w rodzinach, w których występują dysfunkcje;
7) praca socjalna.
Ośrodek pomocy społecznej w Chodczu prowadzi również wypłatę świadczeń:

o rodzinnych wraz z dodatkami, których łącznie w 2018r. wypłacono 492;



o z Funduszu Alimentacyjnego (2018 – 34 rodziny);
o ,,500 +’’ (2018 r. – 460 rodzin);
o ,,Dobry strat’’ (2018 r. – 652 dzieci)

Liczba osób korzystających z pomocy społecznej ogółem w 2018 roku to 798 osób. 
Główne zadania inwestycyjno – modernizacyjne zrealizowane w 2018 roku to: dotacja dla
Powiatu Włocławskiego na zadanie " Rozbudowa drogi  powiatowej  nr  2938C Chodecz –
Dąbrowice,  przebudowa dróg gminnych  nr  191331C,  191332C,  oraz  191333C na  terenie
Gminy  Chodecz  sołectwo  Zieleniewo,  odbudowa  drogi  gminnej  w  miejscowości  Huta
Chodecka  –Łakno,  przebudowa  drogi  gminnej  nr  191321C  Kołatki-Łania,  modernizacja
targowiska  w  Chodczu,  termomodernizacja  Szkoły  Podstawowej,  przebudowa  oczyszczali
ścieków w Mielnie,  rozbudowa Stacji  Uzdatniania Wody w Chodczu II  etap,  termomodernizacja
budynku Miejsko Gminnego Ośrodka Kultury w Chodczu, modernizacja i remont obiektów
sportowych w Mieście i Gminie Chodecz. Działalność inwestycyjna Chodcza w latach 2015-
2017 zgodnie z rankingiem czasopisma „Wspólnota” doprowadziła do awansu Chodcza w
kategorii  „inne miasta” aż o 128 miejsc - w porównaniu z rankingiem za lata 2014-2016
awansował ze 145 miejsca na 17. 
Na  dzień  31  grudnia  2018  roku  Miasto  i  Gmina  Chodecz  dysponowała  112  lokalami
mieszkalnymi w tym:

 106 lokalami  komunalnymi
 6 lokalami socjalnymi

Administratorami lokali są:
   1) Zakład Gospodarki Komunalnej w Chodczu - 56 lokali w 21 budynkach,
   2) Urząd  Miasta i Gminy w Chodczu  - 57 lokali w 14 budynkach.
Na  terenie  gminy  w  2018  roku  funkcjonowały  następujące  organizacje  pozarządowe
i stowarzyszenia:

a) Koła Gospodyń Wiejskich

zarejestrowane w ARiMR  niezarejestrowane ale działające

1. Brzyszewo 
2. Zalesie
3. Wola Adamowa
4. Zbijewo
5. Strzyżki
6. Kromszewice 
7. Chodeczek
8. Psary
9. Huta Chodecka

1. Chodecz
2. Cetty  
3. Pyszkowo 
4. Łania
5. Sobiczewy

b) Stowarzyszenia
1. Bractwo Miłośników Ziemi Chodeckiej
2. Stowarzyszenie Emerytów, Rencistów i Inwalidów „Świtezianki”
3. Związek Pszczelarzy
4. Koło Myśliwskie nr 112 „Jeleń”
5. Stowarzyszenie Power Chodecz

c) kluby sportowe
1. Miejsko-Gminny Ludowy Klub Sportowy Zgoda Chodecz



2. Zgoda Chodecz Beach Soccer Team

d) ochotnicze straże pożarne :
Na terenie Miasta i Gminy Chodecz w 2018 roku zarejestrowanych było 7 jednostek OSP
(OSP  Chodecz,  Zalesie,  Łania,  Cetty,  Przysypka,  Sobiczewy   i  Psary).  Jednostka  OSP
Chodecz wchodzi w skład Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśniczego.  Może uczestniczyć
w akcjach ratowniczych jak i gaśniczych na terenie powiatu, a w razie potrzeby na innym
terenie w zależności od potrzeb  o czym decyduje KM PSP we Włocławku. Wtedy ochroną
terenu Miasta i Gminy zajmuje się jednostka OSP Zalesie.  
W 2018 r. na terenie Miasta i Gminy Chodecz funkcjonowały placówki oświatowe:
- Szkoła Podstawowa im. Tadeusza Kościuszki w  Chodczu i wygaszane gimnazjum.
- Przedszkole Samorządowe w Chodczu,
- Żłobek Samorządowy w Chodczu,

Na terenie gminy funkcjonuje również szkolnictwo ponadgimnazjalne - Zespół Szkół
im Władysława Reymonta w Chodczu,  w skład którego wchodzą następujące typy szkół:
technikum,  zasadnicza  szkoła  zawodowa,  liceum  ogólnokształcące  dla  dorosłych,  liceum
uzupełniające wieczorowe, szkoła policealna, z którego oferty korzystają również mieszkańcy
gmin ościennych.
W gminie w 2018 r.  funkcjonowała 1 biblioteka – Miejsko-Gminna Biblioteka  Publiczna
w  Chodczu  mieszcząca  się  na  piętrze  budynku  Hali  sportowej  w  Chodczu  przy
ul. Waryńskiego 16.    
Zaplecze sportowo – rekreacyjne w 2018 roku na terenie Miasta i Gminy Chodecz stanowiły:
 Stadion  Miejski  w  Chodczu,  przy  którym  działa  Klub  Sportowy „Zgoda”  oraz  Klub

Sportowy „Zgoda beach soccer team”,
 hala sportowa w Chodczu,
 kompleks boisk sportowych przy Szkole Podstawowej,
 siłownia plenerowa przy stadionie oraz boisko do siatkówki plażowej,
 boisko do piłki siatkowej na terenie Plaży Miejskiej w Chodczu,
 siłownia plenerowa i boisko do koszykówki w Chodeczku,
 sale gimnastyczne znajdujące się w obiektach szkolnych,
 boiska do piłki nożnej przy świetlicach wiejskich,
 place  zabaw  przy  przedszkolu,  w  Chodczu  przy  ul.  Polnej,  w  Chodeczku  i  Woli

Adamowej.    

W 2018 roku, na terenie gminy odbyły się następujące wydarzenia kulturalne: 

 14 stycznia - 26 finał WOŚP
 11 marca - V Wielkanocny Żur
 3 maja – Gra miejska
 26 maja - IV Chodecki Przegląd Orkiestr
 23 czerwca – Kupała (zespoły: Power Play, Fanatic, Kordian)
 08 lipca – Piknik w Zbijewie
 22 lipca – IV Chodeckie zabawy na wodzie
 25 sierpnia – Dożynki (zespoły: After Party, Baciary, Kabaret Czwarta Fala)
 31 grudnia – Sylwester na rynku.

W zakresie ochrony środowiska, gmina w 2018 roku przyznała dotacje celowe w 
następującym zakresie:
1. Przydomowe oczyszczalnie – 7 złożonych wniosków, 4 wnioskodawców zrezygnowało, 

zrealizowano 2 umowy na łączną kwotę dotacji  6 000,00 zł, unieważniono 1 umowę.



2. Dotacja EKOPIEC – przyjęto 10 wniosków do realizacji, 3 osoby zrezygnowały z dotacji, 
ostatecznie zrealizowanych -7 beneficjentów (każdy z nich otrzymał dotację w wysokości 
po 2 000 zł z budżetu Gminy oraz po 2 000 zł z WFOŚiGW w Toruniu).

W administracji  UMiG  na dzień 31-12-2018 zatrudnionych było 12 osób.  W okresie  od
lutego do grudnia 2018 roku w ramach robót publicznych było zatrudnionych  40 osób co
stanowi w przeliczeniu rocznym 12,89 etatów. 
W roku 2018 odbyło się 15 sesji rady. Podczas sesji  podjęto 94 uchwały.   
Po  wyborach  skład  Rady Miejskiej  w Chodczu  przedstawia  się  w następującym składzie
osobowym:
1. Adryjańczyk Anna
2. Feliniak Wiesław
3. Kwiatkowska Ewa
4. Krupa Błażej – Wiceprzewodniczący Rady 
5. Kluzik Bohdan
6. Kosmalski Robert
7. Łuczak Tomasz
8. Łuczak Roman
9. Makowiecki Grzegorz
10. Michalak Beata
11. Pietrzak Wiesław – Wiceprzewodniczący Rady
12. Sikorski Adam
13. Stempczyński Jerzy
14. Turbiak Monika
15. Twardowska Anna – Przewodniczący Rady
Na tym raport zakończono. Będzie on udostępniony na stronie Miasta i Gminy Chodecz. 
Przewodnicząca  odczytała  projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia  wotum  zaufania
Burmistrzowi Chodcza następnie uchwała została poddana pod głosowanie. Za głosowało 13
radnych,  przeciw  0,  wstrzymujących  0.  Uchwała  Nr  X/63/19  została  podjęta  i  stanowi
załącznik do niniejszego protokołu.

Następnie  Przewodnicząca  poprosiła  o  przedłożenie  informacji  Panią  Skarbnik  Danutę
Nowakowską  na  temat  sprawozdania  finansowego  wraz  ze  sprawozdaniem  z  wykonania
budżetu Miasta i Gminy Chodecz za 2018r. Pani Skarbnik udzieliła informacji, iż uchwalony
przez Radę Miejską budżet uchwałą Nr  XXXVIII/243/2017 z dnia 28 grudnia 2017 r. po
uwzględnieniu  zmian  wprowadzonych  w  ciągu  roku  przewidywał  plan  dochodów
w  wysokości  41.720.595,01  zł.  Dochody  zrealizowano  w  kwocie  34.143.348,02  zł,   co
stanowi 81,8 % planu, z czego dochody bieżące w kwocie 27.619.431,39 zł ( 100,5% planu)
oraz  dochody  majątkowe  6.523.916,63  zł  (  45,8%  planu).

Uchwalony przez Radę Miejską plan wydatków w wysokości 52.139.229,01 zł.  Wydatki
ogółem zrealizowano w kwocie 43.413.585,19 zł co stanowi 83,3% planowanych wydatków,
z tego wydatki bieżące zostały zrealizowane w kwocie 22.813.112,87 zł, co stanowi 94,2%
planu,   wydatki  majątkowe  zrealizowano  w  kwocie  20.600.472,32  zł  co  stanowi  niemal
73,8%planu.                                                                                                     Wynik
budżetu za 2018r.  zamknął  się  deficytem  w wysokości  9.270.237,17 zł.   Następnie Pani
Skarbnik  została  poproszona  przez  Panią  Annę  Twardowską  o  przedstawienie  opinii
Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta               i
Gminy  Chodecz.  Pani  Skarbnik  poinformowała,  że  uchwałą  Nr  15/S/2019  Składu
Orzekającego Nr 10 Regionalnej  Izby Obrachunkowej  w Bydgoszczy z  dnia  18  kwietnia



2019r. w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Burmistrza Chodcza sprawozdaniu
rocznym  z  wykonania  budżetu  gminy  za  2018  rok  wraz  z  informacją  o  stanie  mienia
Jednostki,  Skład  Orzekający  Nr  10  RIO  w  Bydgoszczy,  wyznaczony  Zarządzeniem
Nr 18/2018 Prezesa RIO w Bydgoszczy z dnia 1 października 2018r. w sprawie wyznaczenia
składów orzekających i zakresu ich działania, w osobach: Przewodniczący – Jan Sieklucki,
członkowie:  Halina  Strzelecka  i  Elżbieta  Osińska  postanowił  zaopiniować  pozytywnie
z uwagami przedłożone przez Burmistrza Chodcza sprawozdanie roczne z wykonania budżetu
gminy za  2018 rok  wraz  z  informacją  o  stanie  mienia  Jednostki.  Na tym Pani  Skarbnik
zakończyła.  Następnie  Przewodnicząca  poprosiła  członka  Komisji  Rewizyjnej  –  radnego
Adama  Sikorskiego  o  przedstawienie  opinii  Komisji  Rewizyjnej  dotyczącej  wykonaniu
budżetu Miasta  i  Gminy Chodecz za 2018r.  wraz z wnioskiem o udzielenie  absolutorium
Burmistrzowi Chodcza. Pan Sikorski udzielił informacji, iż na posiedzeniu, które odbyło się
30 kwietnia 2019r. Komisja rozpatrzyła: sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta i Gminy
Chodecz za 2018r.,  sprawozdanie finansowe jednostki samorządu terytorialnego za 2018r.,
informację o stanie mienia komunalnego, opinię RIO w Bydgoszczy, Zespół we Włocławku
o  sprawozdaniu  z  wykonania  budżetu  gminy  za  2018r.  Komisja  zapoznała  się  również
z  uchwałami  oraz  zarządzeniami  poprzez  które  były dokonywane zmiany budżetu  miasta
i gminy za 2018r. a także wysłuchała ustnych wyjaśnień Burmistrza Chodcza oraz Skarbnika
Miasta  i  Gminy  Chodecz.  W  opinii  Komisji  Rewizyjnej  przedłożone  sprawozdanie  z
wykonania  budżetu  daje  podstawę  do  wyrażenia  pozytywnej  opinii  o  realizacji  budżetu
Miasta i Gminy Chodecz za 2018r. i wystąpienia do rady Miejskiej o udzielenie absolutorium
Burmistrzowi  Chodcza.  Ważną  rolę  w  pozytywnej  ocenie  wykonania  budżetu  za  2018r.
odgrywa pozytywna opinia RIO w Bydgoszczy, Zespół we Włocławku. Komisja rewizyjna po
rozpatrzeniu  całokształtu  spraw związanych  z  wykonaniem budżetu  za  rok  2018 przyjęła
powyższą  opinię  w głosowaniu  jawnym,  w którym brało  udział  6  członków Komisji.  Za
głosowało  6  członków,  przeciwnych  nie  było.  Komisja  Rewizyjna  wnosi  o  udzielenie
absolutorium  Burmistrzowi  Chodcza.  Na  tym  Pan  radny  zakończył.
Następnie Przewodnicząca przeszła do następnego punktu, jakim było przedstawienie opinii
Regionalnej  Izby Obrachunkowej  o wniosku Komisji  Rewizyjnej.  Uchwała  Nr  3/Kr/2019
Składu Orzekającego Nr 10 RIO w Bydgoszczy z dnia 9 maja 2019r. w sprawie wyrażenia
opinii  o  wniosku  Komisji  rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Chodczu  w  sprawie  udzielenia
absolutorium  Burmistrzowi  Chodcza  z  wykonania  budżetu  gminy  za  2018r.  pozytywnie
opiniuje wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Chodczu o udzielenie absolutorium
Burmistrzowi  Chodcza  z  wykonania  budżetu  gminy  za  2018r.  Dyskusji  nie  było.
Przewodnicząca  odczytała  projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania
finansowego wraz ze sprawozdaniem wykonania budżetu Miasta i Gminy Chodecz za 2018r.
następnie uchwała została poddana pod głosowanie.  Za głosowało 13 radnych, przeciw 0,
wstrzymujących 0. Uchwała Nr X/64/19 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego
protokołu.  Następnie  Rada  Miejska  przeszła  do  podjęcia  uchwały  w  sprawie  powołania
Komisji Skrutacyjnej. Przewodnicząca odczytała projekt w/w uchwały. Kandydaci wyrazili
zgodę  do  przeprowadzenia  głosowania  w  sprawie  udzielenia  Burmistrzowi  Chodcza
absolutorium z  wykonania  budżetu  Miasta  i  Gminy  Chodecz  za  2018r.  Uchwała  została
poddana pod głosowanie. Za głosowało 13 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała
Nr X/65/19 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. W tym momencie
ogłoszono  5  minutową  przerwę.  Po  przerwie  Przewodnicząca  Komisji  Skrutacyjnej  Ewa
Kwiatkowska  odczytała  protokół  Komisji  Skrutacyjnej  z  dnia  28  maja  2019r.  w sprawie
udzielenia  Burmistrzowi  Chodcza  absolutorium  z  wykonania  budżetu  Miasta  i  Gminy



Chodecz  za  2018r.  Za  głosowało  13  radnych.  Na  podstawie  jawnego  głosowania,
bezwzględną  większością  głosów  ustawowego  składu  rady,  Rada  Miejska  w  Chodczu
udzieliła Burmistrzowi Chodcza absolutorium z wykonania budżetu Miasta i Gminy Chodecz
za 2018r. Pogratulowano Burmistrzowi. Odczytano projekt w/w uchwały. Jak już wcześniej
podano  za  uchwałą  głosowało  13  radnych,  przeciw  0,  wstrzymujących  0.  Uchwała
Nr X/66/19 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.5  Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie  uchwalenia budżetu Miasta
i Gminy Chodecz na rok 2019.

                  Przewodnicząca o przedłożenie informacji  w sprawie podjęcia uchwały
zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Chodecz na rok 2019
poprosiła  Panią  Skarbnik.  Pani  Danuta  Nowakowska poinformowała,  iż  w toku realizacji
budżetu  dokonuje  się  wiele  zmian  m.in.  z  uwagi  na  zmniejszenie  subwencji  oświatowej
dokonano zmniejszenia planu wydatków dotyczących oświaty i wychowania o kwotę 61.170
zł. Przesuwamy kwoty z dotacji na projekty i zadania bieżące na zadania inwestycyjne na
ogólna  kwotę  4.142.600  zł.  Wprowadzamy dotację  z  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony
Środowiska i Gospodarki Wodnej w kwocie 20.516 zł  z przeznaczeniem na zakup materiału
szkółkarskiego. Zmniejszamy zadanie inwestycyjne „Budowa parku kultury i wypoczynku”
o kwotę 100.000 zł  z przeznaczeniem na dotację na obsługę zadłużenia.  Kwotę 20.000 zł
przeznaczamy na dotację na ochronę zabytków i opiekę nad nimi. Radni pytań nie mieli. O
opinię została poproszona Komisja Budżetu i Finansów. Przewodniczący Komisji Grzegorz
Makowiecki  przedłożył  informację,  iż  opinia  jest  pozytywna.  Przewodnicząca  odczytała
projekt  uchwały  następnie  uchwała  została  poddana  pod  głosowanie.  Za  głosowało  13
radnych,  przeciw  0,  wstrzymujących  0.  Uchwała  Nr  X/67/19  została  podjęta  i  stanowi
załącznik do niniejszego protokołu.

Ad.6.  Podjęcie  uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej  Prognozy
Finansowej Miasta i Gminy Chodecz na lata 2019-2033.

      Przewodnicząca o przedłożenie informacji dotyczącej podjęcia uchwały zmieniającej
w sprawie Wieloletniej  Prognozy Finansowej Miasta i  Gminy Chodecz na lata 2019-2033
poprosiła Panią Skarbnik. Pani Danuta Nowakowska poinformowała, iż zmiany polegają na
zwiększeniu dochodów do kwoty 38.166.582,17 zł i wydatków do kwoty 38.241.016,17 zł.,
jak i również na zmianie realizacji zadań inwestycyjnych na łączną kwotę 15.646.000,00 zł.
Radni  pytań  nie  mieli.  O  opinię  została  poproszona  Komisja  Budżetu  i  Finansów.
Przewodniczący  Komisji  Grzegorz  Makowiecki  przedłożył  informację,  iż  opinia  jest
pozytywna. Przewodnicząca odczytała projekt uchwały następnie uchwała została poddana
pod  głosowanie.  Za  głosowało  13  radnych,  przeciw  0,  wstrzymujących  0.  Uchwała
Nr X/68/19 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.



Ad.7  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  utworzenia  ośrodka  wsparcia  Klub  Seniora
w Chodczu na terenie Miasta i  Gminy Chodecz i  połączenia go z Miejsko Gminnym
Ośrodkiem Pomocy Społecznej w Chodczu. 
 

     Przewodnicząca o przedłożenie informacji w sprawie utworzenia ośrodka wsparcia Klub
Seniora w Chodczu na terenie Miasta i Gminy Chodecz i połączenia go z Miejsko Gminnym
Ośrodkiem Pomocy Społecznej w Chodczu poprosiła Panią Kierownik MGOPS w Chodczu
Katarzynę Jóźwiak. Pani Katarzyna przedłożyła informację, iż celem niniejszej uchwały jest
utworzenie ośrodka wsparcia Klub Seniora w Chodczu na terenie Miasta i Gminy Chodecz
oraz  połączenia  go  z  Miejsko  Gminnym  Ośrodkiem  Pomocy  Społecznej  w  Chodczu
w ramach Programu Wieloletniego Senior + na lata 2015 – 2020 współfinansowanego ze
środków  Ministerstwa  Rodziny,  Pracy i  Polityki  Społecznej.  Głównym celem Klubu  jest
zwiększenie  aktywnego  uczestnictwa  w  życiu  społecznym  seniorów  –  nieaktywnych
zawodowo osób w wieku 60 +, mieszkańców Miasta i Gminy Chodecz, poprzez umożliwienie
im  korzystania  z  oferty  na  rzecz  społecznej  aktywizacji,  w  tym  oferty  prozdrowotnej,
obejmującej  także  usługi  w  zakresie  aktywności  ruchowej,  a  także  oferty  edukacyjnej,
kulturalnej,  rekreacyjnej  i  opiekuńczej  oraz  innej  w zależności  od  potrzeb  stwierdzonych
w środowisku lokalnym. Radni pytań nie mieli.  Następnie została poproszona o opinie na
temat  tej  uchwały Komisja  Obywatelska  i  Ochrony Środowiska.  Przewodniczący Komisji
Pani Ewa Kwiatkowska przedłożyła informację,  iż opinia jest  pozytywna. Przewodnicząca
odczytała projekt uchwały następnie uchwała została poddana pod głosowanie. Za głosowało
13 radnych, przeciw 0,  wstrzymujących 0.  Uchwała Nr X/69/19 została podjęta i  stanowi
załącznik do niniejszego protokołu.

Ad.8  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  określenia  szczegółowych  zasad  ponoszenia
odpłatności  za  pobyt  w  Klubie  Seniora  w  Chodczu  oraz  szczegółowych  warunków
częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania.

       Przewodnicząca o przedłożenie informacji w sprawie określenia szczegółowych zasad
ponoszenia  odpłatności  za  pobyt  w  Klubie  Seniora  w  Chodczu  oraz  szczegółowych
warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania
poprosiła  Panią  Kierownik  MGOPS  w  Chodczu  Katarzynę  Jóźwiak.  Pani  Katarzyna
przedłożyła  informację,  iż  zgodnie  z  art.  51  ust.  2  ustawy o  pomocy społecznej  ośrodek
wsparcia jest jednostką organizacyjną pomocy społecznej dziennego pobytu, a w myśl art. 51
ust.  1 i  4  Klub Seniora w Chodczu jest  ośrodkiem wparcia.  Zgodnie z art.  97 ust.  1 i  5
powyższej  ustawy,  opłatę  za  pobyt  w  ośrodku  wsparcia  ustala  podmiot  kierujący
w uzgodnieniu z osobą kierowaną, uwzględniając przyznany zakres usług. Osoby nie ponoszą
opłat,  jeżeli  dochód  osoby samotnie  gospodarującej  lub  dochód na  osobę w rodzinie  nie
przekracza kwoty kryterium dochodowego. Rada Gminy w drodze uchwały ustala, w zakresie
zadań własnych, szczegółowe zasady ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodku wsparcia, tj.
w Klubie Seniora w Chodczu. Odpłatności za pobyt w Klubie będą stanowić dochód Gminy.
Radni  pytań  nie  mieli.  O  opinię  została  poproszona  Komisja  Budżetu  i  Finansów.
Przewodniczący  Komisji  Grzegorz  Makowiecki  przedłożył  informację,  iż  opinia  jest
pozytywna. Przewodnicząca odczytała projekt uchwały następnie uchwała została poddana



pod  głosowanie.  Za  głosowało  13  radnych,  przeciw  0,  wstrzymujących  0.  Uchwała
Nr X/70/19 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 9 Interpelacje i zapytania radnych.

        Przewodnicząca  Komisji  Obywatelskiej  i  Ochrony Środowiska w imieniu  swoim
i  członków  Komisji  wnioskuje  o  ponowne  wystąpienie  w  sprawie  przebudowy
Al.  Zwycięstwa,  gdzie  problem  sie  pogłębia.  Komisja  prosi  o  odnowienie  tablic
informacyjnych, które znajdują się w mieście, ale także tych, które informują o granicach tj.
początek i koniec gminy. Komisja wnioskuje o większe promowanie imprez, więcej plakatów
itp. Radny Adam Sikorski zadał pytanie czy są już jakieś przygotowania do sezonu letniego.
Burmistrz odniósł się do wypowiedzi Pani Przewodniczącej Komisji Obywatelskiej i Ochrony
Środowiska,  że  około  100  plakatów  zostało  wydrukowanych  i  rozwieszonych  na  terenie
Miasta  i  Gminy  Chodecz  odnośnie  ostatnio  organizowanej  imprezy.   Odnośnie  sezonu
letniego,  na  ostatniej  sesji  nadzwyczajnej  dnia  15.05.2019r.  została  podjęta  uchwała
w  sprawie określenia wykazu kąpielisk na terenie Miasta i Gminy Chodecz oraz określenie
sezonu kąpielowego w roku 2019, planowane jest nawożenie nowego piasku, przystępujemy
do wyłonienia wykonawcy na obsługę ratowniczą. Radny Stempczyński zapytał, czy może
zgłaszały się jakieś podmioty prowadzące obsługę gastronomiczno-barową, a także ponownie
poprosił o zamontowanie ławek nad zejściem do jeziora. Burmistrz udzielił odpowiedzi, że
jeśli chodzi o punkt gastronomiczny lub handlowy, to już od wielu lat nie ma chętnych na
tego typu usługi, lokalni przedsiębiorcy nie chcą się angażować z przyczyn ekonomicznych.
Próby  takiego  przedsięwzięcia  z  zewnątrz  były  parę  lat  temu,  ale  tzw.  budki  zostały
zdewastowane  przez  lokalne  społeczeństwo.   Odnośnie  ławek  –  będą  zakupione
i zamontowane przed sezonem letnim żeby spełnić prośby mieszkańców. Adryjańczyk Anna
spytała  czy  jest  jakiś  pomysł  na  leżące  śmieci  przy  śmietnikach  gdzie  przywożone  są
wszelkiego rodzaju odpady m.in. opony itp. Problem jest ogromny, a w sezonie letnim będzie
jeszcze  gorzej,  powstają  dzikie  wysypiska.  Burmistrz  zgodził  się,  że  problem jest  bardzo
duży. Podziela zdanie Pani Adryjańczyk. Ma nadzieje, że 15 osobowy skład rady wymyśli
coś,  co skutecznie  zadziała.  Podał  przykład,  że  walka  z  takimi  dzikimi  wysypiskami  jest
ciężka.  Pomimo  podejrzeń,  kto  może  być  sprawcą,  zgłoszeń  na  policję,  nie  można  nic
wskórać, a ZGK musi to uprzątnąć i znaleźć miejsce w Polsce gdzie może być to składowane.
Burmistrz będzie wnioskował od nowego roku podatkowego o zwiększenie opłat w związku
z wywozem odpadów komunalnych z działek letniskowych, teraz jest kwota 320 zł. ponieważ
po  wstępnym  rozliczeniu  kilkunastomiesięcznym  przez  ZGK,  który  wywodzi  te  odpady
opłaty  są  bardzo  duże,  w  miejscach  zbiórek  śmieci  od  działkowiczów  są  śmieci
wielkogabarytowe, opony, plastiki  samochodowe, gruz, szkło itp. Walka ze śmieciami jest
bardzo trudno i mozolna, kamery nie są żadnym dowodem. Zgłoszenia są anonimowe, nikt
nie chce świadomie zeznać przed Policją, bo boją się konsekwencji. Radny Kluzik Bohdan
spytał  czy  rozpoczęło  się  już  obcinanie  poboczy  przy  drogach  gminnych.  Udzielono
odpowiedzi, że obcinanie już się rozpoczęło. Radny Krupa spytał o obcinanie poboczy przy
drodze wojewódzkiej nr 269 – Burmistrz udzielił odpowiedzi, że wystąpią z wnioskiem do
Zarządu Dróg Wojewódzkich o jak najszybsze obcinanie poboczy na tej drodze. Pani Anna
Twardowska  zwróciła  się  z  prośbą  do  radnego  Wiesława  Feliniaka  Przewodniczącego
Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej żeby sprawdził przepust pod drogą w okolicach
posesji Pani Zenony Cieślak. Ustalono, że to jest droga wojewódzka i też trzeba z tą sprawa
skierować się do nich. Na tym zakończono. Więcej zapytań i interpelacji radnych nie było.



Ad. 10 Sprawy bieżące  i  wolne wnioski.

    Radni, ani nikt z obecnych nie miał żadnych pytań jak i wolnych wniosków.

Ad. 11 Zakończenie  obrad  sesji.

        Przewodnicząca Rady Miejskiej powiedziała, iż zamyka obrady X sesji Rady Miejskiej
w Chodczu i dziękuje za przybycie radnym oraz pozostałym gościom. Sesja zakończyła się
o godz. 12:00.

                                                                                Przewodniczący 
                                                                                Rady Miejskiej

                                                                                 Anna Twardowska

Sporządziła:
Łukaszewicz Daria 

                            

   


